
          
 
              PROTOKÓŁ – Nr XXIII/2009 
 

                                  z obrad XXIII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
                                z dnia 23 grudnia 2009 roku, której obrady odbyły  
                              się w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno  
                                        i trwały od godziny 907 do godziny 1025 

                  ----------------------------------------------------- 
 
Załączniki: 
  

  1.Zawiadomienia o obradach XXIII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno – Nr RG XXIII/7/2009 
     z dnia 17 grudnia 2009 roku. 
  2.Lista obecności radnych Rady Gminy na obradach XXIII sesji V kadencji Rady Gminy  
     Sulęczyno z dnia 23 grudnia 2009 roku ( strona 1 ) oraz obecnych gości na obradach  (strona 2 i 3). 
  3.Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas obrad XXII sesji Rady Gminy Sulęczyno  
     z dnia 18 listopada 2009 roku. 
  4.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy za okres od dnia 18 listopada 2009 roku. 
  5.UCHWAŁA – Nr XXIII/186/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 2009 roku w sprawie  
     pozbawienia odcinka drogi gminnej jej kategorii.. 
  6.UCHWAŁA – Nr XXIII/187/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 2009 roku w sprawie  
     zamiany gruntów położonych w Zdunowicach. 
  7.UCHWAŁA –Nr XXIII/188/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 2009 roku zmieniająca  
     uchwałę w sprawie uchwalenia „ Gminnego Programu usuwania azbestu i wyrobów      
     zawierających azbest dla Gminy Sulęczyno na lata 2009 - 2032 ”. 
  8.UCHWAŁA – Nr XXIII/189/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 2009 roku  
     zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
  9.UCHWAŁA – Nr XXIII/190/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 2009 roku w sprawie  
     uchwalenia pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu. 
10.UCHWAŁA – Nr XXIII/191/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 2009 roku w sprawie  
     uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2010. 
 

 

 

 

        

 



             

                PROTOKÓŁ – Nr XXIII/2009 

             z obrad XXIII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno 
         z dnia 23 grudnia 2009 roku, której obrady odbyły się w     
       lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno i trwały  
                               od godziny 907 do godz.1025 
 

  Ad 1 
 
   Sprawy regulaminowe: 
 
a)otwarcie XXIII sesji Rady Gminy. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno Bernard GRUCZA stwierdził „ otwieram obrady XXIII  sesji Rady  
     Gminy Sulęczyno ”. 
 
    Następnie powitał Wójta, Sekretarza, Skarbnika Gminy, radnych Rady Gminy, sołtysów, zaproszonych  
     oraz gości obecnych na obradach XXIII  sesji Rady Gminy.  
   
    Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach XXIII sesji V kadencji Rady Gminy  
     14 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu  
     ( str.1 ). 
 

     Nieobecny radny Rady Gminy Stanisław KLASA, który usprawiedliwił swoją nieobecność z powodu  
     choroby telefonicznie przed obradami XXIII sesji Rady Gminy Przewodniczącemu Rady Gminy.   
 

     Ponadto w obradach XXIII sesji Rady Gminy udział wzięło 21 osób, m.in.: 
 
   1.Wójt Gminy Sulęczyno                                                                            - Jan KULAS   
   2.Zastępca Wójta Gminy, Sekretarz Gminy Sulęczyno                        - Wiesław ULATOWSKI  
   3.Skarbnik Gminy Sulęczyno                                                                    - Barbara WAWRZON 
   4.Sołtys Sołectwa Sulęczyno                                                                      - Bernadeta BASKE 
   5.Sołtys Sołectwa Mściszewice                                                                  - Brunon DĄBROWSKI 
   6.Sołtys Sołectwa Węsiory                                                                          - Jan BRONK 
   7.Sołtys Sołectwa Podjazy                                                                          - Kazimierz LABUDA 
   8.Sołtys Sołectwa Kistowo                                                                          - Antoni THEUS  
   9.Sołtys Sołectwa Borek                                                                              - Ryszard POBŁOCKI  
 10.Sołtys Sołectwa Sucha                                                                              - Jan DOMASZK  
 11.Sołtys Sołectwa Żakowo                                                                          - Stanisław ZŁOCH  
 12.Sołtys Sołectwa Zdunowice                                                                    - Wacław GÓRNY  
 13.Dyrektor Zespołu Szkół w Sulęczynie                                                 - Anna SŁUPIKOWSKA 
 14.Dyrektor Zespołu Szkół w Mściszewicach                                          - Renata WĘSIERSKA  
 15.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Węsiorach                                      - Klaudia JERECZEK  
 16.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Podjazach                                       - Emilia DYSZER  
 17.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borku Kamiennym                      - Teresa HINCA 
 18.Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Sulęczynie                      - Ewa KUJAWSKA  
 19.Prezes Oddziału Zrzeszenia Kaszubsko – Pomorskiego 
       w Sulęczynie                                                                                              - Janina KREFTA 
 20.Przedstawiciel mediów. 
 
Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu ( str.2 i 3 );  
 
 



b)przedstawienie porządku obrad XXIII sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych     
    zmian. 
 
   Nie zaproponowano zmian do przedstawionego porządku obrad XXIII sesji Rady Gminy.      
       
    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad przyjęciem porządku obrad XXIII sesji Rady Gminy, który  
    odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniżej:  
 
      - za przyjęciem porządku obrad XXIII sesji Rady Gminy głosowało 14 radnych Rady Gminy, 
      - nieobecny 1 radny Rady Gminy. 
 
    Rada Gminy jednogłośnie przyjęła zaproponowany porządek obrad XXIII  sesji V kadencji w wersji, jak  
    poniżej: 
  
   1.Sprawy regulaminowe: 
  
   a)otwarcie XXIII sesji Rady Gminy, 
   b)przedstawienie porządku obrad XXIII sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian, 
   c)zatwierdzenie protokołu z obrad XXII sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 18 listopada 2009 roku. 
  
2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 
3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 
4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
    
   a)pozbawienia odcinka drogi gminnej jej kategorii, 
   b)zamiany gruntów położonych w Zdunowicach, 
   c)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „ Gminnego Programu usuwania azbestu i wyrobów      
      zawierających azbest dla Gminy Sulęczyno na lata 2009-2032 ”, 
   d)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2009, 
    e)udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu, 
    f)uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2010. 
 
5.Interpelacje i wolne wnioski. 
 
c)zatwierdzenie protokołu z obrad sesji Nr XXII/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 
    18 listopada 2009 roku. 
 

    Protokół z obrad sesji Nr XXII/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 18 listopada 2009 roku był do wglądu w  
     biurze Rady Gminy oraz został wyłożony w lokalu sali posiedzeń Urzędu Gminy Sulęczyno na godzinę  
     przed obradami XXIII sesji V kadencji Rady Gminy.  
 
    Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA zadał pytanie w brzmieniu: 
 
     - Czy ktoś ma uwagi do zamieszczonych treści w protokole z obrad Nr XXII/2009 sesji Rady Gminy  
       Sulęczyno z dnia 18 listopada 2009 roku? 
 

     Nikt z radnych Rady Gminy nie zabrał głosu w sprawie protokołu z obrad XXII sesji Rady Gminy  
       Sulęczyno z dnia 18 listopada 2009 roku. 
   
 

 

 

 



    
     Rada Gminy nie wniosła uwag do treści protokołu z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno Nr XXII/2009 z  
     dnia 18 listopada 2009 roku. 
 
    W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie  
     protokół z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno XXII/2009 z dnia 18 listopada 2009 roku. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
     - za zatwierdzeniem protokołu Nr XXII/2009 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 18 listopada 
        2009 roku głosowało 14 radnych Rady Gminy, 
     - nieobecny 1 radny Rady Gminy. 

    Rada Gminy zatwierdziła protokół Nr XXII/2009 z obrad sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 
 18 listopada 2009 roku.  
 

Ad 2  
 

    Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas     
obrad XXII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 18 listopada  2009 roku.  
 

   Radni Rady Gminy sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad 
XXII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 18 listopada 2009 roku otrzymali za potwierdzeniem 
odbioru w dniu 17 grudnia 2009 roku.  
 
      Rada Gminy sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad 
 XXII  sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 18 listopada 2009 przyjęła bez uwag. 
 
      Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad XXII sesji 
 V kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 18 listopada 2009 roku stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad 3  

   Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno. 
 

        Radni Rady Gminy otrzymali za potwierdzeniem odbioru w dniu 12 listopada 2009 roku sprawozdanie z  
    prac Wójta Gminy Sulęczyno. 
 

    Dokumenty w przedmiotowej sprawie stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

  DYSKUSJA: 
 

    1.Radny Kazimierz GAWIN  
 
       Pytania: 
 
       1.Czy chodnik w Kistowie powstał ze środków finansowych powiatu? 
       2.Czy droga do Kołodziej będzie cała remontowana, czy też etapami? 
  
       Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iż całkowicie ze środków powiatu został  
      wybudowany chodnik w Kistowie wraz z zatoką autobusową oraz 270 mb nowego dywanika asfaltowego  
      na drodze do Kołodziej.  
      Droga do Kołodziej – koszt całej drogi ponad 1 mln zł.  
      W 2010 roku o tej inwestycji będziemy rozmawiać.  
      Ponadto Wójt Gminy stwierdził, że sprawozdanie z prac Wójta jest krótkie, ale chciałbym pisać zawsze  
      takie sprawozdania. Myślę o pozyskanych środkach 4,5 mln zł na „ Budowę Szkoły Podstawowej w  
      Sulęczynie ”.  
      Do podziału województwo otrzymało kwotę 26 mln zł, a wniosków złożono na kwotę ponad 130 mln zł.  
      W tej chwili trwają przygotowania do przetargu, który zostanie ogłoszony po podpisaniu umowy z  
      Marszałkiem Województwa Pomorskiego.  
 
       Radny Czesław MYSZK zwolnił się u Przewodniczącego Rady Gminy z dalszych obrad XXIII sesji Rady  
      Gminy z powodu ważnych spraw osobistych i w związku z powyższym opuścił salę obrad.  



       W dalszej części obrad brało udział  13 radnych Rady Gminy Sulęczyno.  
                                                       
Ad 4  

     Podjęcie uchwał w sprawach:  

   a)pozbawienia odcinka drogi gminnej jej kategorii. 
  
       Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 17 grudnia 2009 roku     
      otrzymali projekt uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi gminnej jej kategorii. 
  
      Brak dyskusji na powyższy temat. 
 

       Po wyjaśnieniach złożonych przez Wójta Gminy Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA  
       poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi gminnej jej kategorii. 
  
     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi  
       gminnej jej kategorii. 
  
      Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
       
       - za podjęciem uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi  gminnej jej kategorii głosowało  
          12 radnych Rady Gminy, 
      - wstrzymał się od głosu 1 radny Rady Gminy, 
       - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
    
    Rada Gminy podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XXIII/186/2009  Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 

     2009 roku w sprawie    pozbawienia odcinka drogi  gminnej jej kategorii stanowi załącznik do      

       niniejszego protokołu; 

 

b)zamiany gruntów położonych w Zdunowicach. 
 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 17 grudnia 2009 roku     
     otrzymali projekt uchwały w sprawie zamiany gruntów położonych w Zdunowicach. 
  
     Brak dyskusji na powyższy temat. 
 

      Po wyjaśnieniach złożonych przez Wójta Gminy Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA  
      poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zamiany gruntów położonych w Zdunowicach. 
  
     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie zamiany gruntów położonych  
      w Zdunowicach. 
  
     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
       
       - za podjęciem uchwały w sprawie zamiany gruntów położonych w Zdunowicach 13 radnych Rady  
         Gminy, 
      - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
    
    Rada Gminy jednogłośnie przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XXIII/187/2009  Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 

     2009 roku w sprawie zamiany gruntów położonych w Zdunowicach stanowi załącznik do      

       niniejszego protokołu; 

 

c)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „ Gminnego Programu usuwania azbestu 



   i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Sulęczyno na lata 2009-2032 ”. 
 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 17 grudnia 2009 roku     
    otrzymali projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „ Gminnego Programu usuwania  
    azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Sulęczyno na lata 2009-2032 ”. 
 

    Brak dyskusji na powyższy temat. 
 

     Po wyjaśnieniach złożonych przez Wójta Gminy Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA  
     poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „ Gminnego     
     Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Sulęczyno na lata 2009-2032 ”. 
 

    Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 
     uchwalenia „ Gminnego  Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy  
     Sulęczyno na lata 2009-2032 ”. 
  
     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
       
       - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „ Gminnego  Programu usuwania  
         azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Sulęczyno na lata 2009-2032 ” głosowało  13 radnych  
         Rady Gminy, 
      - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
    
    Rada Gminy jednogłośnie przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XXIII/188/2009  Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 

    2009 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „ Gminnego  Programu usuwania  

    azbestu i wyrobów zawierających azbest dla Gminy Sulęczyno na lata 2009-2032 ”   
    stanowi załącznik do  niniejszego protokołu;                                                

 

d)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 17 grudnia 2009 roku     
     otrzymali projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok  
     2009. 
 
     Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON szczegółowo omówiła zmiany w dochodach i wydatkach budżetu  
     Gminy na rok 2009 i w „ Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na rok 2009 oraz na lata 2010-2013 ”. 
 

     Dyskusja: 
 

     Radny Kazimierz GAWIN zadał pytanie: 
 

     Co z budową drogi Kistowo-Kistówko-Chojna? 
 

      Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iż o tym zadaniu będę mówił przy budżecie  
     Gminy Sulęczyno na rok 2010. 
 

      Na powyższym zakończono dyskusję nad punktem 4 d) porządku obrad. 
 

     Po wyjaśnieniach złożonych przez Wójta Gminy i Skarbnika Gminy Przewodniczący Rady Gminy Bernard  
     GRUCZA poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu  
     Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 
     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie  
     uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2009. 
 



     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
       
      - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok  
        2009 głosowało  13 radnych Rady Gminy, 
      - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
    
    Rada Gminy jednogłośnie przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA – Nr XXIII/189/2009  Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 2009 roku       
     zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok  

    2009 stanowi załącznik do  niniejszego protokołu; 

 

e)udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu. 
 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów za potwierdzeniem odbioru w dniu 17 grudnia 2009 roku     
    otrzymali projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu. 
 
    Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iż Rada Gminy Sulęczyno w dniu 23 września 2009 roku podjęła  
    uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu z przeznaczeniem na zakup  
    „ Echokardiografu ” dla Szpitala Powiatowego im. A.Majkowskiego w Kartuzach niezbędnego do nie-  
    inwazyjnego badania serca. 
    Zakup tego sprzętu miał nastąpić w 2009 roku, lecz nie zakupiono tego aparatu. 
    Starosta Powiatu Kartuskiego zwróciła się z propozycją, aby to nastąpiło w 2010 roku. 
    Pomoc finansowa w kwocie 5.000,00 zł zostanie udzielona ze środków budżetu Gminy na rok 2010. 

 

    Rada Gminy propozycję przyjęła bez uwag. 
 

    Po wyjaśnieniach złożonych przez Wójta Gminy Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA 
  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu. 

 
Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

    Powiatowi Kartuskiemu. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
       
      - za podjęciem uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu głosowało  
        13 radnych Rady Gminy, 
      - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
    
   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA – Nr XXIII/190/2009  Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 2009 roku       
    w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kartuskiemu stanowi załącznik do   

     niniejszego protokołu; 

 

f)uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2010. 

 
   Radni Rady Gminy w komplecie materiałów na obrady XXIII  sesji Rady Gminy za pokwitowaniem  
    odbioru otrzymali w dniu 17 grudnia 2009 roku projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy  
    Sulęczyno na rok 2010 w celu dogłębnego zapoznania się. 
     

    Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sulęczyno na rok 2010: 

    1.Radny Kazimierz GAWIN – str.29 pozycja 7 – Plan Inwestycyjny na rok 2010 – Budowa budynku  
       gospodarczego przy Szkole Podstawowej w Borku Kamiennym.  



 

       Pytania:  
 

       1.Czy zachodzi potrzeba budowy budynku gospodarczego przy Szkole Podstawowej w Borku  
          Kamiennym? 
       2.Czy nie można w czasie przesunąć tej inwestycji? 
       3.Co przemawia za tym, aby tą inwestycję w tak trudnym czasie podejmować? 
 
      Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS twierdząc, iż istniejący budynek gospodarczy musi być  
      rozebrany. Nie wyobrażam sobie, aby dalej istniał budynek „ widmo ”. 
      Remont istniejącego obiektu kosztowałby 200-300.000,00 zł. 
      Zamierzamy postawić budynek gospodarczy o wymiarach 5 m x 8 m – 2 pomieszczenia, tj. jedno  
      pomieszczenia, m.in. na kosiarkę, a drugie – ewentualnie na garaż.  
      Ten mały obiekt miałby stanąć z tyłu szkoły. 
 
   2.Radny Kazimierz GAWIN – to się zbiega z budową szkoły w Sulęczynie. 
      Należy się Wójtowi Gminy podziękowanie za załatwienie i przyznane dofinansowanie w wysokości  
      4,5 mln zł, co stanowi 43,85 % kosztów kwalifikowanych projektu na budowę Szkoły Podstawowej w  
      Sulęczynie.  
 

      Pytanie: 
 

      Czy środki finansowe na budowę obiektu gospodarczego przy Szkole Podstawowej w Borku Kamiennym  
      będą pochodziły z kredytu? 
 

      Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Jan KULAS – te środki finansowe nie będą z kredytu.  
      Przy budżecie 15 mln zł to wydatek w wysokości 120.000,00 zł nie stanowi większego obciążenia dla  
      gminy.  
 

      Kontynuacja wypowiedzi radnego K.GAWINA – czy to jest zasadne, żeby to robić w 2010 roku? 
 

   3.Zabrała głos Dyrektor Szkoły Podstawowej w Borku Kamiennym Teresa HINCA twierdząc, iż zachodzi  
      taka potrzeba. Istniejący obiekt jest w złym stanie technicznym. 
 
  4.Dyrektor Szkoły Podstawowej w Węsiorach Klaudia JERECZEK – w żadnej kotłowni sprzęt, np. kosiarka  
     nie może być przechowywany. 
     Państwowa Inspekcja Pracy nakłada kary np. za nieodpowiednie przechowywanie sprzętu. 
     Trzeba zobaczyć na miejscu i w tym celu zapraszamy do szkół. 
 

  5.Radny Kazimierz GAWIN stwierdził, iż nie jestem od kontroli, od tego są inne osoby, to nie do mnie  
     należy.  
 

  6.Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż istniejący budynek gospodarczy „szpeci”  
     przy Szkole Podstawowej w Borku Kamiennym. Nakłady remontowe tego obiektu byłyby większe niż  
     pobudowanie nowego małego budynku gospodarczego. 
  
  7.Wójt Gminy Jan KULAS zabrał głos twierdząc, iż będą wykonywane także inne prace, które nie są  
     uwidocznione, m.in.:  
  
     a)w istniejącej szkole w Sulęczynie będzie malowanie pomieszczeń i położenie nowych wykładzin oraz  
        termomodernizacja obiektu. 
        Po wykonaniu tych wszystkich zamierzeń będzie to nowy obiekt. 
        W Zespole Szkół w Mściszewicach – sanitariaty, gabinet dyrektora, itd.  
        Będą wykonane niektóre zadania w Szkole Podstawowej w Borku Kamiennym. 
        Łącznie na remonty obiektów oświatowych w gminie w 2010 roku planujemy kwotę w wysokości  
        240.000,00 zł;  
 



     b)na drogach – planujemy wykonać dywanik asfaltowy na ulicy Słonecznej w Sulęczynie. 
 

  8.Radny Grzegorz BIELICKI  stwierdził, iż na posiedzeniu Komisji ds. Finansów Rady Gminy Sulęczyno  
     dokładnie zapoznano się z budżetem gminy Sulęczyno na rok 2010. Zdaniem Komisji ds. Finansów RG  
     należy ten budżet przyjąć, to prawda, że on jest napięty, ale Pan Wójt chce go wykonać. Jest to wszystko  
     możliwe do zrealizowania.  
 

  9.Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iż takiego budżetu jak gmina istnieje jeszcze nie było.  
     4,8 mln kredytu, 4,9 mln zł pozyskamy.  
     50% budżetu planujemy przeznaczyć na inwestycje. Tak, dużego wskaźnika gmina jeszcze nigdy nie miała.  
     Zdolność kredytową gmina będzie miała. Zagrożenia nie ma, że utracimy zdolność kredytową.  
 

10.Sołtys Sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI stwierdził, iż rozumiem obawy p. radnego Kazimierza  
     GAWINA, lecz firmy budowlane będą obniżały ceny.  Wiem, że należy się troszczyć o wspólne pieniądze, a  
     których jest ciągle za mało.  
     Budowa sali gimnastycznej w Mściszewicach jest przesunięta i zaplanowana na lata 2011-2012. 
     Należy dać w tej sprawie kredyt zaufania Panu Wójtowi.  
     Moim zdaniem należy ten budżet uchwalić, gdyż jest rzetelny i możliwy do zrealizowania.  
 

11.Radny Grzegorz STEFAŃSKI stwierdził, iż teraz spełnia się nasze marzenie o budowie Szkoły  
     Podstawowej w Sulęczynie. O tej inwestycji mówiło się od szeregu lat, a teraz jest realna.  
      
   Na powyższym zakończono dyskusję nad punktem 4 f) porządku obrad, a dot. uchwalenia budżetu gminy  
   Sulęczyno na rok 2010. 
  
   Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
   uchwalenia budżetu gminy Sulęczyno na rok 2010. 
 

   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy     
   Sulęczyno na rok 2010. 
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
   - za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sulęczyno na rok 2010 głosowało 13 radnych  
     Rady Gminy, 
   - nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
 

  Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Sulęczyno na rok 2010. 
 

 UCHWAŁA – Nr XXIII/191/2009 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 23 grudnia 2009 roku w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Sulęczyno na rok 2010 stanowi  załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Następnie Wójt Gminy Jan KULAS zwrócił się do Rady Gminy i poprosił o przegłosowanie w sprawie 
inwestycji pn. „ Budowa Biały Orlik w Sulęczynie ”, tzw. lodowisko. Po głosowaniu będę wiedział: czy mam 
starać się środki finansowe na to zadanie, czy też nie. 
 

Dyskusja nad powyższą inwestycją: 

 

1.Radny Kazimierz GAWIN poprosił Pana Wójta o przybliżenie tego zagadnienia. 
 

    Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iż łączny koszt budowy Białego Orlika ( lodowiska ) wynosi 
    400.000,00 zł,  
    w tym:  
     - z Urzędu Marszałkowskiego – 200.000,00 zł, 
     - z gminy                                       - 200.000,00 zł. 
 



    Możemy uzyskać na tą inwestycję z zewnątrz 50 %.  
  
2.Radny Jan SOMINKA zadał pytanie: 
 

    Jakie będą koszty utrzymania tego lodowiska ?  
 
    Na to pytanie nie umiem odpowiedzieć stwierdził Wójt Gminy Jan KULAS. 
    Takich orlików będzie budowanych tylko po 10 w każdym województwie. Z powiatu kartuskiego swój  
    akces wyraziły Kartuzy i Sulęczyno.  
    Dotychczas żaden jeszcze taki orlik nie powstał. Nie wiem, czy koszt utrzymania wyniesie 10.000,00 zł, czy  
    20.000,00 zł.     
    Biały Orlik powstałby na jednej z wybudowanych już płyt ( większej ) Orlika w Sulęczynie.  
 

3.Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA – jest kryzys.  Czy my go po wybudowaniu później  
    utrzymamy? 
 

    Wójt Gminy Jan KULAS – pieniądze z zewnątrz powoli się kończą i póki jest taka możliwość, to należy z  
    niej skorzystać. 
 

4.Radny Kazimierz GAWIN stwierdził, że należałoby tą inicjatywę poprzeć. Warto zabiegać o pozyskanie  
    z innych źródeł 50 % wartości inwestycji.  
 

5.Radny Grzegorz STEFAŃSKI – jak będzie lodowisko w centrum Sulęczyna to młodzież pójdzie na  
   lodowisko, a nie będzie się „ pałętać ”, gdzie indziej.  
 

6.Sołtys Sołectwa Mściszewice Brunon DĄBROWSKI stwierdził, iż moim zdaniem jest to inicjatywa godna  
    podjęcia.  
   
7.Radny Jan SOMINKA – damy radę go utrzymać. 
  
Na powyższym zakończono dyskusję nad tym zagadnieniem.     
  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA zadał pytanie skierowane do radnych Rady 
Gminy Sulęczyno: 
 
Kto jest za budową Białego Orlika ( lodowiska ) w Sulęczynie? 
 

Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad powyższą sprawą. 
 

Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

- za budową Białego Orlika ( lodowiska ) w Sulęczynie głosowało 9 radnych Rady Gminy, 
- przeciwko budowie Białego Orlika ( lodowiska ) głosowało 3 radnych Rady Gminy, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny Rady Gminy, 
- nieobecnych 2 radnych Rady Gminy. 
 

W związku z powyższym głosowaniem Rada Gminy poparła inicjatywę budowy Białego Orlika ( lodowiska ) 
w Sulęczynie. 
 

Ad 5 
 

      Interpelacje i wolne wnioski. 
 

1.Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż nasza gmina jest bardziej przystrojona niż w  
   latach poprzednich i jest radośniej na te Święta Bożego Narodzenia. Za ten wystrój dziękujemy.   
    
   Wójt Gminy Jan KULAS stwierdził, iż trochę to późno.  



 

   Przewodniczący Barnard GRUCZA – nie jest za późno, to odpowiednia pora na udekorowanie.  
 

   Na powyższym stwierdzeniu zakończono punkt 5 porządku obrad XXIII sesji Rady Gminy. 
 

       Jednocześnie wyczerpano porządek obrad XXIII sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Bernard GRUCZA podziękował wszystkim za obecność na obradach  
    XXIII sesji Rady Gminy. 
 

   Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy mgr Bernard GRUCZA stwierdził  „ zamykam obrady  

   XXIII  sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 

 
 
 PROTOKOŁOWAŁA:                                               

 Jolanta BRONK                                                      
 Inspektor ds. obronnych 
 oraz obsługi Rady Gminy  
 i jej organów Urzędu Gminy  
 Sulęczyno  
 


